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REVISTA PRESEI 

 

 

 Polițiștii ies la proteste în stradă, chiar de Ziua Poliției: Nu vrem să fim 

fraierii sistemului 

Mai multe acţiuni de protest sunt programate să se desfăşoare, joi, în Capitală, 

după ce sindicatele poliţiştilor şi personalului contractual din Ministerul Afacerilor 

Interne au anunţat că vor "sărbători" Ziua Poliţiei Române în stradă, nemulţumite 

de tăieri ale veniturilor salariale şi ale pensiilor. La rândul lor, apicultorii vor 

protesta pentru a cere acordarea subvenţiei pentru familiile de albine şi 

implementarea programului naţional "Mierea în şcoli". 

Protestul organizat de Sindicatul Europol urmează să se desfăşoare între orele 

10.00 şi 14.00, în faţa MAI, membrii organizaţiei fiind chemaţi să sărbătorească 

"Ziua Poliţiei Române" în stradă. 

"Dacă nu vreţi să fim din nou «fraierii sistemului», dacă nu vreţi tăieri ale 

veniturilor salariale, dacă vreţi aplicarea Legii salarizării 153/2017, dacă vreţi ca 

pensiile militare să fie indexate, dacă v-aţi săturat de discriminările salariale, dacă 

v-aţi săturat de incompetenţa şefilor, haideţi la protest!", au transmis reprezentanţii 

Sindicatului Europol. 

Federaţia şi Sindicatul Naţional al Poliţiştilor şi Personalului Contractual din MAI 

protestează, tot de la ora 10.00, la Guvern. 

"(...) continuăm protestele, întrucât Guvernul şi Parlamentul au legiferat, afectând 

drepturile economice şi profesionale ale familiei noastre ocupaţionale, ale 

pensionarilor şi ale celorlalţi angajaţi din România, dar şi pe fondul încălcării 

grosolane a drepturilor omului în România. De asemenea, facem APEL la poliţişti, 

la personalul contractual, la poliţiştii în rezervă/retragere să fie alături de noi la 

aceste acţiuni de protest, în număr cât mai mare, pentru că dacă nu vom câştiga 

această luptă pentru drepturile noastre, pentru demnitate şi respect, va fi doar o 

chestiune de timp ca lucrurile să intre pe un făgaş distructiv pentru sistemul de 

Ordine Publică, cu efecte negative pentru întreaga societate românească.  
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Suntem sideraţi de tendinţele dictatoriale pe care unii oficiali le transmit, de 

divizare a societăţii româneşti, de fracturare a voinţei oamenilor, a demnităţii lor", 

au arătat reprezentanţii SNPPC. 

La rândul său, Sindicatul Apicultorilor din România, afiliat la Federaţia Naţională 

a Lucrătorilor şi Blocul Naţional Sindical, organizează acţiuni de protest la care 

vor participa maxim 100 de persoane în fiecare locaţie. Astfel, între orele 09.45-

11.15 va avea loc un protest pe trotuarul din faţa sediului Ministerului Agriculturii 

şi Dezvoltarii Rurale, iar între orele 13.15-14.45 - la sediul Parlamentului, în faţa 

Camerei Deputaţilor, în alveola parcului Izvor. 

"Acţiunea de protest are ca scop acordarea subvenţiei pentru familiile de albine, 

programul naţional «Mierea în şcoli» şi perdelele de protecţie rutieră din arbori 

meliferi", au arătat reprezentanţii BNS. 

Jandarmeria Bucureşti a anunţat că, pentru respectarea prevederilor legale, 

protestele vor avea loc în diferite intervale orare şi în mai multe locaţii, astfel: 

- În Piaţa Victoriei, în intervalul orar 10.00-14.00: pe trotuarul de la intersecţia Bd. 

Lascăr Catargiu cu Bd. Iancu de Hunedoara şi Piaţa Victoriei, pe trotuarul de pe 

calea Victoriei nr. 155 şi nr. 224 şi pe trotuarul din prelungirea Parcului Kiseleff 

delimitat de Bd. Aviatorilor şi Bd. Pavel D. Kiseleff; 

- În Piaţa Romană, Piaţa Universităţii (zona „Fântâni”, zona „Statui”, parcul din 

faţa T.N.B., Parcul Colţea) şi Piaţa Unirii (aleea Dealul Mitropoliei nr. 7); 

- În Piaţa Revoluţiei (zona monumentului Iuliu Maniu), în faţa Ministerului 

Afacerilor Interne, pe trotuarul din faţa Ministerului Muncii şi Protecţiei Sociale şi 

pe trotuarul din faţa Ministerului Sănătăţii; 

"Conform cadrului legal în vigoare, jandarmii din cadrul Direcţiei Generale de 

Jandarmi a Municipiului Bucureşti vor fi prezenţi pe timpul desfăşurării acestor 

evenimente, pentru asigurarea măsurilor de ordine şi siguranţă publică. Reamintim 

faptul că, în conformitate cu prevederile Legii nr. 55/2020 privind unele măsuri 

pentru prevenirea şi combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, cu 

modificările şi completările ulterioare, coroborate cu prevederile H.G. nr. 293/2021  



CNSLR Fratia |  Revista Presei 25 martie 2021 3 

 

privind prelungirea stării de alertă pe teritoriul României începând cu 14 martie 

2021, organizarea de mitinguri şi demonstraţii este permisă, cu un număr de 

participanţi de maximum 100 de persoane, în condiţiile Legii nr. 60/1991 privind 

organizarea şi desfăşurarea adunărilor publice (republicată)", a transmis 

Jandarmeria Bucureşti. 

Pentru prevenirea contaminării şi limitarea răspândirii virusului SARS-CoV-2, 

jandarmii bucureşteni recomandă participanţilor la aceste activităţi să poarte masca 

sanitară de protecţie, astfel încât să acopere nasul şi gura, să respecte măsurile de 

igienizare a mâinilor şi să menţină distanţa fizică de minimum un metru între 

participanţi. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Ședință la Palatul Victoria: Guvernul urmează să adopte noi restricții 

Guvernul se reuneşte joi în şedinţă, urmând să prelungească, printr-o ordonanţă de 

urgenţă, până la 1 iulie, termenul de aplicare a prevederilor cu privire la contribuţia 

personală care poate fi plătită de asiguraţi pentru unele servicii medicale, în 

condiţiile în care optează ca acestea să fie acordate de furnizori privaţi aflaţi în 

relaţie contractuală cu casele de asigurări de sănătate. 

Prin acelaşi proiect de OUG se va reglementa stabilirea, începând cu trimestrul al 

doilea al acestui an, a unor măsuri în sistemul de asigurări sociale de sănătate prin 

care să se asigure tranziţia spre o situaţie similară celei anterioare contextului 

pandemic, informează Agerpres.  

 

"Prin aceste măsuri se urmăreşte deopotrivă asigurarea unei sustenabilităţi 

financiare a furnizării serviciilor medicale, medicamentelor şi dispozitivelor 

medicale, pentru justificarea cheltuielilor şi pentru realizarea unui control al 

costurilor în cadrul sistemului de asigurări sociale de sănătate, preîntâmpinându-se 

apariţia unor disfuncţionalităţi majore în asigurarea accesului bolnavilor la 

serviciile medicale preventive şi curative", se arată în nota de fundamentare a 

proiectului. 
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În şedinţa Executivului urmează să fie aprobat şi un proiect de lege pentru 

ratificarea Convenţiei Consiliului Europei privind coproducţia cinematografică 

(revizuită), deschisă spre semnare la Rotterdam la data de 30 ianuarie 2017 şi 

semnată de România la Strasbourg, la 19 ianuarie 2021. 

 

Un alt proiect de lege supus aprobării în Guvern vizează stabilirea măsurilor de 

protecţie socială pentru consumatorul vulnerabil de energie în scopul prevenirii şi 

combaterii sărăciei energetice. Potrivit prevederilor proiectului de lege, măsurile de 

protecţie socială pot fi financiare şi non-financiare şi se finanţează din bugetul de 

stat, din bugetele locale sau din fonduri europene. 

 

Pe agenda şedinţei Executivului figurează şi o serie de proiecte de hotărâri privind 

eliberări/numiri de prefecţi şi/sau subprefecţi. 

 

Totodată, în aceeaşi reuniune, urmează să fie decisă, printr-un memorandum, 

aprobarea raportului negocierii Contractului de finanţare (COVID-19 - Spitalul 

Regional de Urgenţă Iaşi) dintre România şi Banca Europeană de Investiţii, în 

valoare de 250 milioane euro. 

 

În şedinţa de joi, Guvernul ar urma să adopte şi o hotărâre referitoare la noi 

restricţii privind combaterea pandemiei de COVID-19, după ce, în prealabil, 

CNSU va adopta o serie de propuneri în acest sens. 

 

Prefectul Capitalei, Alin Stoica, a declarat, miercuri, că şedinţa Comitetului 

municipal pentru Situaţii de Urgenţă (CMBSU) va fi convocată după cea a 

Comitetului Naţional pentru Situaţii de Urgenţă (CNSU). 

 

"Noi aşteptăm în cursul zilei de mâine (joi - n.r.) să se ia decizii la nivel 

guvernamental, prin hotărâre de Guvern şi la nivel de CNSU, nişte decizii pe care 

noi le vom implementa imediat. (...) Şedinţa Comitetului Naţional pentru Situaţii 

de Urgenţă ar trebui să fie mâine şi, imediat după aceea, dacă noi trebuie să 

implementăm măsurile, vom face imediat după şedinţa aceea o şedinţă de 

CMBSU", a spus Stoica. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 UPDATE Camera Deputatilor a adoptat desfiintarea Sectiei speciale. 

Magistratii pot fi trimisi in judecata doar cu avizul CSM. Initiativa legislativa 

merge la Senat 

Sectia Speciala, tot mai aproape de desfiintare/Foto: heptaphoto 

Deputatii au votat, miercuri, proiectul de desfiintare a Sectiei pentru Investigarea 

Infractiunilor in Justitie (SIIJ) cu 171 de voturi "pentru" si 136 "contra". Camera 

Deputatilor este prima camera sesizata, forul decizional fiind Senatul. 

 

Deputatii au adoptat in plen proiectul privind desfiintarea SIIJ in forma primita de 

la Comisia juridica, unde au fost adoptate mai multe amendamente, printre care si 

unul al deputatului minoritatilor nationale Ionel Stancu, care prevede ca magistratii 

pot fi trimisi in judecata doar cu incuviintarea CSM. 

 

UPDATE 14.30: Ludovic Orban a precizat miercuri ca inaintea de exprima votul 

final privind proiectul de lege de desfiintare a Sectiei de Investigare a 

Infractiunillor in Justitie mai multi deputati PNL au fost sunati si convocati 

la DNA Brasov. Liderul liberalilor a adaugat ca era un apel fals si le-a sugerat 

parlamentarilor partidului sa sesizeze politia pentru a cerceta cine se afla in spatele 

acestor apeluri. 

 

"Inainte de a vota proiectul de lege privind desfiintarea Sectiei speciale mai multi 

deputati ai PNL au fost sunati de pe un numar de telefon, probabil e un numar de 

cartela, si au fost convocati la DNA Brasov. Evident ca era un apel fals. Cineva 

premeditat, ca inaintea votului pe SIIJ sa fie in mod fals chemati la DNA Brasov. 

Cineva a incercat sa ii determine pe deputatii PNL sa plene din sala", a 

afirmat Ludovic Orban miercuri la Parlament. 

 

El a adaugat ca le-a sugerat acestor deputati PNL sa faca sesizare la politie. 

 

"Eu le-am sugerat sa faca sesizare la politie sa se identifice proprietarul numarului 

de telefon, daca este posibil, ca sa se descopere cine este in spatele acestor apeluri. 

Am vazut doua numere de telefon, care din cate stiu erau diferite", a completat 

Orban. 

https://ziare.com/stiri/csm/
https://ziare.com/ludovic/
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/stiri/dna/
https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/stiri/politie/
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UPDATE Proiectul de lege a fost adoptat cu 171 de voturi "pentru", 136 de voturi 

"contra", si doi deputati nu au votat. Initiativa legislativa merge la Senat, for 

decizional. 

PSD nu a votat proiectul in forma in care este si a anuntat ca va sesiza Curtea 

Constitutionala. 

 

UPDATE. Ministrul Justitiei, Stelian Ion, a decarat: "Este o zi importanta pentru ca 

in urma cu trei ani de zile se depunea infiintarea Sectiei Speciale. O mare eroare. 

Consider ca este o mare rusine pentru justitia din Romania privind retroactiv". 

 

Ministrul a mai spus ca aceasta sectie "avea ocazia sa demostreze tuturor ca ne-am 

inselat cand am criticat infiintarea ei, nu s-a intamplat lucru acesta. 

 

Dincolo de cateva anchete targhetate in special pe magistratii curajosi care au 

criticat la momentul respectiv legile justitiei sau care au indraznit sa ia in piept 

justitia, nu avem niciun rezultat, dimpotriva avem 6000 de dosare nesolutionate". 

 

Pe de alta parte, deputata PSD Laura Vicol, a spus ca "desfiintarea SIIJ este ceea 

ce USR si PNL viseaza noaptea, manca la pranz si seara. In realitate este vorba 

despre independenta magistratiilor iar USR si PNL cred ca independenta 

magistratiilor si procurorilor se ia si se ofera prin politic si nu prin Constitutie, prin 

legi". 

 

"Statul de drept nu inseamna ca independenta magistratiilor poate fi data sau luata 

prin decizii politice. 

 

De ce? Pentru ca urmeaza un nou sir de abuzuri", a precizat laura Vicol. 

 

Stirea initiala: Proiectul de lege privind desfiintarea Sectiei pentru Investigarea 

Infractiunilor in Justitie (SIIJ) va intra pe ordinea de zi a sedintei de miercuri a 

Camerei Deputatilor, a anuntat Ludovic Orban. El a adaugat ca a fost necesara 

prezenta sa marti in reuniunea Comitetului liderilor, deoarece liderul de grup al 

PSD nu dorea sa supuna la vot solicitarea liderului deputatilor USR-PLUS Ionut 

Mosteanu de a introduce initiativa legislativa in plenul de miercuri.  

https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/usr/
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La ora 10.00 va incepe sedinta de miercuri a Camerei, iar votul final va avea loc de 

la ora 12.00. 

 

"E neuzuala participarea presedintelui Camerei Deputatilor la reuniunea 

Comitetului liderilor. De regula, Comitetul liderilor functioneaza sub conducerea 

liderului de grup care conduce grupul cel mai numeros. A fost necesara prezenta 

mea pentru ca liderul de grup al PSD a refuzat pur si simplu sa supuna la vot o 

propunere formulata de domnul Mosteanu si anume aceea de a introduce pe 

ordinea de zi a sedintei de plen de miercuri proiectul de lege privind desfiintarea 

Sectiei speciale. 

 

Colegii m-au invitat la reuniunea Comitetului liderilor. Evident am condus 

Comitetul liderilor si am supus la vot aceasta propunere, care a fost adoptata. Ca 

atare, proiectul de lege privind desfiintarea Sectiei speciale va intra pe ordinea de 

zi a sedintei de plen de maine", a afirmat Ludovic Orban marti la Parlament. 

 

Chestionat daca mai exista posibilitatea schimbarii amendamentului prin care 

magistratii pot fi trimisi in judecata doar cu incuviintarea CSM, presedintele 

Camerei Deputatilor a raspuns: "Este raport facut. Cred ca obiectivul nostru 

fundamental este sa desfiintam Sectia speciala. Este un angajament pe care l-am 

luat in fata cetatenilor romani. Este o recomandare formulata in raportul Comisiei 

Europene pe care trebuie sa o respectam. Sa nu uitam ca avem obiectivul sa 

indeplinim recomandarile pentru a putea sa incetam Mecanismul de Cooperare si 

Verificare si nu numai de asta, ci pentru a putea aduce normalitate in functionarea 

justitiei". 

 

Referitor la CSM, liderul PNL a spus ca aceasta institutie are abilitatea sa ia decizii 

obiective in aceasta privinta. 

 

"In ceea ce priveste formula, CSM este in conformitate cu Constitutia Romaniei, 

garantul independentei Justitiei. Noi consideram ca aceasta institutie, CSM, care a 

fost infiintata prin Constitutie ca si garant al independentei Justitiei este o institutie 

care are abilitatea si competentele constitutionale sa ia decizii obiective in aceasta 

privinta", a explicat Orban. 
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Intrebat daca proiectul de lege privind desfiintarea SIIJ ar putea fi modificat la 

Senat, presedintele PNL a replicat: "Noi suntem in dezbaterea la Camera 

Deputatilor, prima sesizata. Avem un termen de dezbatere si de adoptare pe care 

vrem sa il respectam si vrem ca in Camera Deputatilor sa desfiintam Sectia 

speciala si sa aprobam legea asa cum a iesit in raportul realizat de Comisia 

juridica". 

 

Premierul Florin Citu a declarat, intrebat vineri daca amendamentul la proiectul 

privind desfiintarea SIIJ prin care magistratii pot fi trimisi in judecata doar cu 

incuviintarea CSM nu ofera o superimunitate acestora, ca initiativa legislativa va fi 

modificata la Senat astfel incat sa ajunga cat mai aproape de forma aprobata in 

sedinta de Guvern. 

 

Dan Barna a sustinut ca amendamentul privind "superimunitatea" magistratilor este 

"un compromis mai mic decat necesitatea majora de desfiintare a Sectiei speciale". 

Obiectivul este ca Sectia speciala sa devina istorie. E un compromis. MCV va fi 

ridicat doar indeplinind aceasta conditie. Aceasta masura, acest compromis care se 

regaseste in momentul de fata, vom vedea cum va functiona si, in functie de asta, 

putem sa discutam si in viitor asupra lui. 

 

Eu cred ca CSM primeste si responsabilitate prin aceasta decizie si din aceasta 

perspectiva spun ca e un compromis care e mai mic decat necesitatea majora de 

desfiintare a Sectiei speciale", a declarat luni Dan Barna. 

 

Camera Deputatilor este prim for sesizat pe proiectul de lege, Senatul fiind 

decizional. 

 

Comisia juridica a Camerei a adoptat joia trecuta un raport favorabil la proiectul 

privind desfiintarea SIIJ cu amendamente admise si respinse. 

 

 

 

 

https://ziare.com/florin-citu/
https://ziare.com/dan-barna/
https://ziare.com/stiri/mcv/
https://ziare.com/dan-barna/stiri-dan-barna/dan-barna-superimunitate-magistrati-sectia-speciala-1668896
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Unul dintre amendamentele admise depus de catre deputatul minoritatilor Ionel 

Stancu prevede ca: 

"Art.95 - (1) Judecatorii si procurorii pot fi perchezitionati, retinuti, arestati 

preventiv sau arestati la domiciliu numai cu incuviintarea Sectiei pentru judecatori 

sau, dupa caz, a Sectiei pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii. 

 

(2) Judecatorii si procurorii pot fi trimisi in judecata pentru savarsirea 

unei infractiuni contra infaptuirii justitiei, de coruptie si de serviciu ori a unei 

infractiuni asimilate infractiunilor de coruptie numai cu incuviintarea Sectiei 

pentru judecatori sau, dupa caz, a Sectiei pentru procurori a Consiliului Superior al 

Magistraturii. 

 

(3) In caz de infractiune flagranta, judecatorii si procurorii pot fi retinuti si supusi 

perchezitiei potrivit legii, Sectia pentru judecatori sau, dupa caz, Sectia pentru 

procurori fiind informata de indata de organul care a dispus retinerea sau 

perchezitia". 

Doua judecatoare din CSM le cer parlamentarilor USR PLUS sa nu voteze pentru 

desfiintarea Sectiei speciale 

Judecatoarele Gabriela Baltag si Evelina Oprina, membre al Consiliului Superior al 

Magistraturii (CSM), le-au transmis o scrisoare parlamentarilor USR PLUS prin 

care le cer sa nu voteze desfiintarea Sectiei speciale de investigare a magistratilor, 

avertizandu-i ca, in caz contrar, vor condamna "acest popor sa nu mai aiba prea 

curand o justitie cu judecatori peste care sa nu se mai abata abuzurile". 

 

"Nu condamnati poporul roman sa-si retraiasca istoria precum Sisif incercand, pe 

vesnicie, sa ajunga in varful dealului! (...) SIIJ trebuie intarita si lasata sa 

functioneze la capacitatea ei maxima si abia apoi, eventual, reevaluata. Nu 

permiteti ca sub pretextul unor garantii necesare, sa deschideti posibilitatea unor 

"filtre" de putere!", a scris cele doua judecatoare in scrisoarea transmisa 

parlamentarilor USR PLUS. 

 

 

https://ziare.com/stiri/infractiuni/
https://ziare.com/stiri/coruptie/
https://ziare.com/stiri/justitie/


CNSLR Fratia |  Revista Presei 25 martie 2021 10 

 

Gabriela Baltag si Evelina Oprina reprezinta nucleul dur anti-reformist din cadrul 

Consiliului Superior al Magistraturii. Ele nu doar ca au votat impotriva desfiintarii 

Sectiei speciale, dar au atras si atentia asupra "avizului negativ inselator" al CSM 

fata de proiectul de lege privind desfiintarea SIIJ. 

 

In replica la scrisoarea celor doua, Asociatia "Miscarea pentru Apararea Statutului 

Procurorilor" (AMASP) a transmis catre PSD o solicitare in baza legii 544/2001 

privind accesul la informatii de interes public in care intreaba daca cele doua 

judecatoare sunt membre de partid, daca acestea au achitat cotizatia la zi, daca au 

facut donatii formatiunii politice ori au primit donatii din partea acesteia, daca au 

intalniri frecvente cu persoane din conducerea partidului in vederea stabilirii 

strategiei de comunicare publica. 

 

"Precizam ca informatiile privind calitatea de membru de partid sunt informatii de 

interes public, avand in vedere functia de judecator a celor doua doamne. 

Informatiile privind intalnirile cu reprezentantii partidului sunt, de asemenea, 

informatii necesare pentru a intelege daca e vorba de o perpertua coincidenta sau 

de un real devotament in preluarea de acestea, in alocutiunile publice, a mesajelor 

PSD", a subliniat AMASP. 

Superimunitatea magistratilor si avizul CSM 

Amendamentul prin care trimiterea in judecata a magistratilor se poate face doar cu 

avizul CSM a fost puternic criticat de vocile din sistemul judiciar. Asociatia 

Miscarea pentru Apararea Statutului Procurorilor a criticat aceasta 

prevedere sustinand ca "ceea ce se obtine prin acest amendament este ca un 

organism administrativ, care nu face parte din structura instantelor de judecata sau 

din structura Ministerului Public, sa devina o combinatie intre procurorul ierarhic 

superior si judecatorul de camera preliminara, ingloband atributiile acestora. 

 

Falsa garantie suplimentara promovata in acest amendament are ca singur rezultat 

ca 14 oameni sa decida soarta dosarelor anchetate de sute de procurori inainte ca 

acestea sa ajunga la sutele de judecatori de camera preliminara care au atributia de 

a verifica temeinicia si legalitatea trimiterilor in judecata". 

 

 

https://ziare.com/stiri/procuror/procurorii-critica-garantii-desfiintarea-sectiei-speciale-1668331
https://ziare.com/stiri/procuror/procurorii-critica-garantii-desfiintarea-sectiei-speciale-1668331
https://ziare.com/stiri/procuror/procurorii-critica-garantii-desfiintarea-sectiei-speciale-1668331
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"Se transmite un semnal de neincredere in justitia infaptuita de instante" 

 

Judecatorul Alin Bodnar critica "garantiile" oferite magistratilor in proiectul de 

desfiintare al Sectiei Speciale, proiect votat joi in Comisia Juridica a Camerei 

Deputatilor, prin care urmarirea penala a magistratilor se va face doar cu avizul 

sectiilor din Consiliul Superior al Magistratilor. Acesta enumara mai multe 

probleme pe care instituirea acestui mecanism l-ar aduce. 

 

"Incuviintarea prealabila trimiterii in judecata are o natura juridica mixta, 

imbracand forma unui act de acuzare, a unui act de sesizare a instantei de judecata, 

dar si a unui act de infaptuire a justitiei, venind in completarea acestora. 

 

Pentru a se pronunta cu privire la incuviintarea trimiterii in judecata, Sectiile 

Consiliului Superior al Magistraturii vor fi chemate sa decida asupra aspectelor 

pentru care s-a dispus, de catre procuror, trimiterea in judecata, precum si cu 

privire la invinuirea adusa inculpatului, acestea fiind practic transformate in organe 

judiciare. 

 

Astfel, ulterior rezolvarii cauzei de catre procuror si emiterii rechizitoriului in 

conformitate cu prevederile art. 327 din Codul de procedura penala, Sectia pentru 

judecatori/procurori din cadrul Consiliului Superior al Magistraturii va fi obligata 

sa analizeze materialul de urmarire penala, sens in care va verifica daca procurorul 

a apreciat corect ca a) sunt respectate dispozitiile legale care garanteaza aflarea 

adevarului; b) urmarirea penala este completa/incompleta; c) exista probele 

necesare si legal administrate; d) fapta exista/nu exista, a fost/nu a fost savarsita de 

magistrat; e) magistratul raspunde/nu raspunde penal, urmand ca, in baza propriei 

evaluari, sa incuviinteze sau nu trimiterea in judecata. 

 

Instituirea obligatiei de incuviintare a trimiterii in judecata, de catre un organ 

administrativ, desfiinteaza, in fapt, controlul ierarhic din cadrul Ministerului 

Public, prevazut de art. 132 alin. (1) din Constitutie. In concret, o parte din 

atributiile de control ale legalitatii efectuarii urmaririi penale si trimiterii in 

judecata sunt transferate unui organ administrativ. Or, procurorul trebuie sa fie 

independent si toate solutiile emise trebuie sa fie verificate doar in cadrul 

controlului ierarhic sau de catre instantele de judecata competente. 

https://ziare.com/stiri/csm/desfiintarea-sectiei-speciale-superimunitate-magistrati-aviz-csm-1668631
https://ziare.com/stiri/csm/desfiintarea-sectiei-speciale-superimunitate-magistrati-aviz-csm-1668631
https://ziare.com/stiri/procuror/
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De asemenea, sectiile Consiliului Superior al Magistraturii vor face o analiza 

proprie, inaintea celei facute in conformitate cu prevederile art. 126 alin. (1) din 

Constitutia Romaniei de Inalta Curte de Casatie si Justitie si celelalte instante 

judecatoresti stabilite de lege si vor rezolva actiunea penala, desi nu vor pronunta 

una dintre solutiile prevazute de art. 396 din Codul de procedura penala. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Motiunea simpla impotriva ministrului Agriculturii, Adrian Oros, depusa 

de PSD la Camera Deputatilor 

Partidul Social Democrat a depus motiunea simpla impotriva ministrului 

Agriculturii, Adrian Oros. 

 

"Va inaintam motiunea simpla, intitulata , initiata de deputati ai grupului 

parlamentar PSD", a anuntat miercuri liderul deputatilor PSD, Alfred Simonis, in 

plenul Camerei. 

 

Seful PSD, Marcel Ciolacu, a anuntat marti, la postul public de televiziune, ca 

fermierii sufera din cauza neacordarii despagubirilor pentru pierderile inregistrate 

in 2020 din cauza secetei, iar ministrul nu face nimic. 

 

"Maine (miercuri - n.r.) depunem motiunea simpla pe agricultura. Ati vazut ce se 

intampla in agricultura. Anul 2020 a fost seceta, nu exista despagubiri pentru 

seceta, nu exista nici acciza la motorina data pe anul trecut. Ai un an agricol 

compromis, iar tu nu faci nimic ca sa functioneze anul 2021. Fermierii au inceput 

sa fie executati de catre banci", a spus Ciolacu. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

https://ziare.com/adrian-oros/stiri-adrian-oros/averea-lui-adrian-oros-propus-ministru-al-agriculturii-1652282
https://ziare.com/adrian-oros/stiri-adrian-oros/averea-lui-adrian-oros-propus-ministru-al-agriculturii-1652282
https://ziare.com/adrian-oros/stiri-adrian-oros/adrian-oros-propus-ministru-al-agriculturii-1652200
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 Pe 25 martie 2021 intră la tranzacţionare la Bursa de la Bucureşti emisiunea 

de titluri de stat Fidelis, ediţia martie 2021, cea în urma căreia statul român a 

atras 1,4 mld. lei de la populaţie 

Joi, 25 martie 2021, la Bursa de la Bucureşti va intra la tranzacţionarea emisiunea 

de titluri de stat Fidelis, a cărei perioadă de subscriere s-a desfăşurat de la 1 martie 

şi până la 19 martie 2021 şi în urma căreia micii investitori au împrumutat statul 

român cu 1,4 mld. lei. 

Astfel, BVB, operatorul pieţei de capital din România, a anunţat că joi vor fi listate 

cele trei tranşe de titluri de stat (385 mil. lei pe 1 an cu 2,85% dobândă pe an, 323 

mil. lei pe 3 ani cu 3,1% dobândă pe an şi 140 mil. euro pe 5 ani cu 1,55% dobândă 

pe an). Aceasta este a treia finanţare Fidelis pe care statul român o listează la Bursă 

din vara anului 2020 încoace.   

„Oferta primară de vânzare a titlurilor de stat Fidelis a fost intermediată de 

sindicatul format din BT Capital Partners (Lead Manager şi Intermediar) şi Banca 

Transilvania (Grup de Distribuţie) şi Banca Comercială Română şi BRD – Groupe 

Societe Generale (Intermediari). De asemenea, titlurile de stat au putut fi 

cumpărate şi prin participanţi eligibili”. 

(Sursa: zf.ro) 

  

 Preşedintele Iohannis participă la reuniunea Consiliului European, în 

format de videoconferinţă 

Preşedintele Klaus Iohannis participă, joi şi vineri, la reuniunea Consiliului 

European, în format de videoconferinţă, principalele subiecte aflate pe agendă 

vizând coordonarea la nivel UE în contextul pandemiei de COVID-19, cu accent 

pe accelerarea producţiei, livrării şi distribuţiei de vaccinuri, pregătirea pentru 

ridicarea graduală a restricţiilor şi consolidarea răspunsului global al Uniunii la 

pandemie. 

 

Potrivit Administraţiei Prezidenţiale, vor mai fi discutate aspecte privind Piaţa 

Internă şi consolidarea sectorului digital.  
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Liderii Uniunii Europene vor avea un schimb de opinii şi cu privire la situaţia din 

Mediterana de Est şi la relaţiile cu Turcia. 

 

În cadrul reuniunii Consiliului European, preşedintele Statelor Unite ale Americii, 

Joe Biden, va avea o intervenţie în care se va referi la perspectiva relaţiei dintre 

Uniunea Europeană şi SUA. 

 

În marja Consiliului European, va avea loc şi un Summit Euro, în format extins, în 

care se vor discuta aspecte privind rolul internaţional al monedei euro, cu accent pe 

importanţa politicilor economice solide pentru sporirea rezilienţei Zonei Euro. 

 

Marţi, şeful statului a participat la o videoconferinţă cu preşedintele Consiliului 

European, Charles Michel, şi alţi lideri europeni, în pregătirea reuniunii Consiliului 

European. 

 

Miercuri, preşedintele Iohannis a subliniat că vaccinarea anti-COVID trebuie 

accelerată. 

 

"Pot să vă spun că o să fiu foarte ferm şi clar în Consiliu - trebuie să accelerăm 

vaccinarea (...) şi trebuie să luăm absolut toate măsurile care pot fi luate împreună 

cu producătorii de vaccinuri pentru a creşte viteza de vaccinare. Până acum, aceste 

solicitări pe care le-am avut şi eu şi alţii au dat rezultate, avem doze suplimentare. 

De exemplu, în aceste două săptămâni, ultimele două săptămâni din martie, primim 

multe doze suplimentare dintr-un vaccin care este foarte căutat şi cred că se poate 

face mai mult. În paralel, vom discuta despre certificatul care arată dacă o persoană 

a fost vaccinată, a avut boala sau a făcut un test şi aceste chestiuni vor fi probabil 

lămurite în cursul acestui Consiliu", a precizat şeful statului.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Mediul de afaceri cere direcții clare de reformare și digitalizare a Fiscului în 

Planul Național de Redresare și Reziliență 

Coaliția pentru Dezvoltarea României (CDR) cere direcții clare și concrete de 

reformare a Agenție Naționale pentru Administrare Fiscală (ANAF) în proiectul 

Planului Național de Redresare și Reziliență (PNRR), potrivit unui comunicat de 

presă. 

Coaliția care reunește mai multe organizații patronale și camere de comerț salută 

menționarea în noul PNRR a unor propuneri de proiecte și reforme avansate de 

sectorul privat, cu precădere în ceea ce privește transformarea digitală, educația, 

tranziția verde. 

Pe de altă parte, Coaliția arată că ”reforma Agenției Naționale pentru Administrare 

Fiscală este menționată doar generic, fără a indica măsuri și propuneri concrete, 

așa cum ne-am fi așteptat pentru acest domeniu strategic pentru economia și 

societatea românească. Reforma ANAF este o reformă cheie de care România are 

nevoie acută, atât din perspectiva redresării economice, cât și din perspectiva 

creșterii competitivității și a calității vieții”. 

Organizația arată că reforma ANAF trebuie să fie un proiect de sine stătător, cu o 

planificare coerentă și riguroasă și o alocare corespunzătoare. 

”Considerăm că reforma ANAF trebuie să cuprindă pe lângă digitalizarea 

colectării taxelor și servicii de e-facturare deja prevăzute în PNRR, și 

implementarea unor soluții tehnice de dialog la distanță cu reprezentanții ANAF, 

controlul fiscal la distanță, îmbunătățirea sistemelor de declarare a veniturilor, 

impozitelor și taxelor datorate de persoane fizice, îmbunătățirea serviciilor oferite 

prin Spațiul Privat Virtual si a fișei pe plătitor, precum si investiții critice în capital 

uman pentru re-skilling și up-skilling, atât pe parte tehnică, cât și în ceea ce 

privește relaționarea cu contribuabilii”, arată CDR într-un comunicat de presă. 

Coaliția pentru Dezvoltarea României (CDR) CDR este o inițiativă privată 

construită ca un acord de colaborare prin participarea colectivă a membrilor săi și 

reunește organizații cum sunt Camera Americană de Comerț în România  
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(AmCham), Camera Franceză de Comerț în România (CCIFER), Asociația 

Oamenilor de Afaceri din România (AOAR), Camera de Comerț și Industrie 

RomânăGermană (AHK), Romanian Business Leaders (RBL), Consiliul 

Investitorilor Străini (FIC), Confederația Patronală Concordia (CPC) şi Consiliul 

Naţional al Ȋntreprinderilor Private Mici şi Mijlocii din România (CNIPMMR). 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 A fost lansată o platformă de educație financiară 

Ministerul Educației, Banca Națională a României, Ministerul Finanțelor, 

Autoritatea de Supraveghere Financiară și Asociația Română a Băncilor au lansat 

la începutul lunii platforma de educație financiară www.edu-fin.ro. 

Site-ul reprezintă o platformă interactivă, ce pune la dispoziție sfaturi practice 

pentru toți cei care doresc să-și dezvolte cunoștințele, atitudinea și comportamentul 

financiar, potrivit basilica.ro. 

Lansarea platformei reprezintă o etapă a procesului de elaborare a Strategiei 

Naționale de Educație Financiară, a cărei primă formă va fi lansată spre consultare 

publică în cursul anului, anunță BNR. 

Toate părțile interesate vor avea posibilitatea să avanseze propuneri pe marginea 

strategiei pe platformă și să se implice în implementarea acesteia. 

Realizarea unei Strategii Naționale de Educație Financiară reprezintă o soluție 

validată de practica europeană și internațională pentru impulsionarea creșterii 

gradului de educație financiară. De asemenea, urmărește creșterea nivelului de 

cunoștințe și abilități financiare ale cetățenilor, ajutându-i să gestioneze riscurile 

asociate accesării, cu mai mare ușurință, a unor servicii financiare tot mai 

complexe și să beneficieze, într-o măsură cât mai mare de avantajele oferite de 

acestea, inclusiv prin consolidarea situației și perspectivelor lor financiare. 

Cele cinci instituții partenere invită entitățile angrenate în proiecte din domeniul 

educației financiare să își înscrie, până la finele lunii aprilie 2021, programele 

proprii de educație financiară, la secțiunea Cartea Albă. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

https://basilica.ro/
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 Decizie importantă a CCR despre pensionarea funcționarilor publici: 

Angajatorii nu pot opri femeile să muncească până la vârsta de pensionare 

pentru bărbați 

Judecătorii CCR afirmă în Decizia nr.112 din 23 februarie 2021, legată de 

pensionarea funcționarilor publici, că femeile trebuie aibă posibilitatea să-și 

continue exercitarea raportului de serviciu în condiţii identice cu funcţionarul 

public bărbat, adică până la împlinirea vârstei de 65 de ani. 

În motivarea excepţiei de neconstituţionalitate, autoarea susţine, în esență, că 

textele instituie o discriminare între femei și bărbați cu privire la vârsta până la 

care femeile au dreptul să fie părți într-un raport de serviciu, impunându-le 

acestora să se supună încetării de drept a raportului de serviciu la o vârstă 

substanțial mai mică decât bărbații. De asemenea, prevederile de lege criticate îl 

supun pe funcționarul public de sex feminin, care dorește să continue raportul de 

serviciu și după împlinirea vârstei standard, obligației de a se umili, cerând o 

aprobare anuală șefului ierarhic, căruia dispozițiile legale criticate îi permit să aibă 

un comportament discreționar cu privire la aprobarea sau respingerea continuării 

activității, fără niciun criteriu, și, mai mult, impun o limită maximă de 3 ani 

continuării activității, ceea ce poate face imposibilă atingerea vârstei standard de 

pensionare aplicabilă bărbaților. 

Opinia CCR: 

 „(...) Curtea reţine că prevederile de lege criticate instituie o cauză de 

încetare de drept a raportului de serviciu al funcţionarului public la data 

îndeplinirii condiţiilor de vârstă standard şi a stagiului minim de cotizare 

pentru pensionare. Această prevedere legală se aplică, deopotrivă, femeilor 

şi bărbaţilor, însă de la vârste diferite, de vreme ce vârsta de pensionare 

prevăzută de lege pentru femei este diferită de cea prevăzută pentru bărbaţi 

 Prin urmare, încetarea raportului de serviciu al femeii la o vârstă mai redusă 

decât a bărbatului poate şi trebuie să rămână o opţiune a acesteia, în 

contextul social actual. Transformarea acestui beneficiu legal într-o 

consecinţă asupra încetării raportului de servciu ce decurge ope legis 

dobândeşte valenţe neconstituţionale, în măsura în care ignoră voinţa femeii 

de a fi supusă unui tratament egal cu cel aplicabil bărbaţilor. 
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 Astfel, dispoziţiile art.98 alin.(1) lit.d) din Legea nr.188/1999, în redactarea 

anterioară modificării prin art.I pct.24 din Legea nr.156/2018, sunt 

constituţionale numai în măsura în care, la împlinirea vârstei legale de 

pensionare, dau dreptul femeii să opteze fie pentru deschiderea dreptului la 

pensie şi încetarea raportului de serviciu în curs, fie pentru continuarea 

acestui raport până la împlinirea vârstei legale de pensionare prevăzute 

pentru bărbaţi la acea dată. În prima ipoteză, când optează pentru 

deschiderea dreptului la pensie, raportul de serviciu în curs încetează de 

drept. Din contră, în măsura în care funcţionarul public femeie optează 

pentru continuarea raportului de serviciu până la împlinirea vârstei de 

pensionare prevăzute de lege pentru bărbaţi, exerciţiul dreptului la muncă nu 

este condiţionat de voinţa angajatorului, dar dreptul la pensie nu va putea fi 

solicitat simultan” 

Decizia integrală poate fi consultată aici. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 CCR salveaza Institutulul Revolutiei Romane, condus de Ion Iliescu. Legea 

prin care Guvernul desfiinta aceasta institutie, declarata neconstitutionala 

Ion Iliescu a fost presedintele Romaniei FOTO romaniatv.net 

Curtea Constitutionala a decis miercuri, 24 martie, ca legea prin care Guvernul 

desfinta Institutul Revolutiei Romane, infiintat de Ion Iliescu in anul 2004, este 

neconstitutionala. 

 

Ordonanta de urgenta de desfiintare a Institutului a fost adoptata la finalul lui 2019 

de Guvernul Orban, insa anul trecut a fost respinsa de PSD, care controla 

majoritatea in Parlament. Actul normativ a fost insa trimis la reexaminare de 

presedintele Iohannis, iar noua majoritate constituita din PNL, USR PLUS 

si UDMR a aprobat desfiintarea, arata G4Media. 

 

 

https://media.stiripesurse.ro/other/202103/media-161659843821766300.pdf
https://ziare.com/ion-iliescu/
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/udmr/
https://www.g4media.ro/jucaria-lui-iliescu-salvata-de-psd-si-ccr-curtea-constitutionala-legea-privind-desfiintarea-institutului-revolutiei-romane-este-neconstitutionala.html
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Update 15.10: Senatoarea PNL Alina Gorghiu a anuntat ca ea si liberalii vor 

depune o propunere legislativa pentru desfiintarea Institutului Revolutiei Romane 

din Decembrie 1989 condus de Ion Iliescu, chiar daca majoritatea din Curtea 

Constitutionala ajuta PSD. 

 

"Anunt pentru PSD: nu-i bai, ca va ajuta majoritatea de la CCR! Eu si colegii din 

PNL vom depune o propunere legislativa de desfiintare a acestui Institut al lui 

Iliescu, care tine umbra deasa pe evenimentele Revolutiei din '89", a scris Alina 

Gorghiu miercuri pe Facebook. 

 

Stirea initiala: "In sedinta din 24 martie 2021, Curtea Constitutionala, in cadrul 

controlului legilor anterior promulgarii, cu unanimitate de voturi, a admis obiectia 

de neconstitutionalitate formulata de un numar de 33 de senatori apartinand 

Grupului parlamentar al Partidului Social Democrat si a constatat ca Legea pentru 

aprobarea Ordonantei de urgenta a Guvernului nr.91/2019 privind desfiintarea 

Institutului Revolutiei Romane din Decembrie 1989 si Ordonanta de urgenta a 

Guvernului nr.91/2019 privind desfiintarea Institutului Revolutiei Romane din 

Decembrie 1989 sunt neconstitutionale, in ansamblul lor", a transmis CCR. 

 

Conducerea Institutului Revolutiei este asigurata de un "Colegiu National" alcatuit 

din personalitati reprezentative ale revolutiei romane. Numirea membrilor 

Colegiului National se face de catre presedintele Romaniei. 

 

Institutul a fost infiintat de fostul presedinte Ion Iliescu, in 14 decembrie 2004. 

Pe 18 februarie, PSD a sesizat Curtea Constitutionala cu privire la acest act 

normativ. 

 

Pe 15 februarie, Senatul a adoptat, ca for decizional, proiectul pentru aprobarea 

OUG 91/2019 privind desfiintarea Institutului Revolutiei Romane din 

Decembrie1989, cat si pentru abrogarea legii de infiintare a IRRD. Propunerea 

legislativa se reintorsese la Senat dupa ce forma trimisa la promulgare a fost 

sesizata de catre Guvern la Curtea Constitutionala, cu obiectii respinse de CCR, 

dar si al unei cereri de reexaminare formulata de seful statului. 

 

 

https://ziare.com/alina-gorghiu/
https://ziare.com/ccr/
https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/politica/politica-interna/ccr-discuta-desfiin-area-institutului-revolu-iei-romane-din-decembrie-1989-1669253
https://ziare.com/politica/politica-interna/ccr-discuta-desfiin-area-institutului-revolu-iei-romane-din-decembrie-1989-1669253
https://ziare.com/stiri/stiri-juridice/psd-a-contestat-la-ccr-desfiin-area-institutului-revolu-iei-romane-1662885
https://ziare.com/stiri/stiri-juridice/psd-a-contestat-la-ccr-desfiin-area-institutului-revolu-iei-romane-1662885
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Presedintele Klaus Iohannis a trimis, in luna octombrie a anului trecut, legea de 

respingere a OUG 91/2019 privind desfiintarea Institutului Revolutiei Romane din 

Decembrie 1989. El a sustinut ca institutul nu a reusit sa isi dovedeasca utilitatea. 

IRRD "a generat, prin activitatea sa si contrar obiectivului sau stabilit prin lege, 

numeroase tensiuni si controverse in spatiul public", a motivat seful statului in 

solicitarea de reexaminare transmisa catre Legislativ. 

 

Cabinetul Orban a adoptat o OUG, in luna decembrie a anului 2019, care viza 

desfiintarea Institutului Revolutiei Romane din Decembrie 1989. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Prefectul Alin Stoica îl cheamă în judecată pe primarul Sectorului 5, mâine 

dimineață. Cristian Piedone spune că nu-și revocă decizia, chiar dacă e 

conștient că aceasta va fi suspendată 

Prefectul Capitalei, Alin Stoica, a anunțat la Digi24 că mâine dimineață (joi – 

n.red) îl va chema în judecată pe primarul Sectorului 5, Cristian Popescu. Totodată, 

prefectul a subliniat că de îndată ce va deschide acțiunea în instanță, decizia emisă 

de primarul Sectorului 5 se suspendă, astfel că aceasta nu va produce efecte. 

Reamintim că primarul Cristian Popescu Piedone n-a mai așteptat decizia 

Comitetului Național pentru Situțaii de Urgență și și-a asumat, marți, instituirea 

unor restricții la nivelul Sectorului 5, în scopul prevenirii unei carantine totale a 

Bucureștiului, având în vedere creșterea numărului cazurilor de covid. Restricțiile 

urmau să intre în vigoare din 25 martie. 

„Documentele emise de primar privind impunerea acestor restricții sunt nelegale. 

Mâine dimineață la prima oră îl chem în judecată. Imediat ce deschidem acțiunea 

în instanță, actele pe care le-a semnat vor fi suspendate, deci ele nu vor produce 

efecte”, a comentat prefectul Alin Stoica la Digi24. El a mai adăugat că toți 

primarii de sectoare trebuie să aștepte decizia Comitetului Național și că măsurile 

oficiale pentru București vor fi emise până la sfârșitul săptămânii. 

https://ziare.com/klaus-johannis/
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În replică, Cristian Piedone afirmă că n-a făcut decât să dea curs recomandării 

președintelui României, Klaus Iohannis, care a subliniat că autoritățile locale pot 

interveni cu restricții suplimentare. 

„Cu tot respectul, prefectul e nou în funcție. Am înțeles că e jurist, că a practicat în 

domeniul bancar, dar administrația publică prezintă o metamorfoză complexă. 

Președintele meu, Klaus Iohannis a cerut ca autoritățile locale să intervină cu 

măsuri suplimentare. Eu mă numesc autoritate locală. Sunt responsabil direct de 

siguranța și sănătatea cetățenilor din Sectorul 5. N-am încălcat absolut nicio 

prevedere legală. Am convocat Comitetul Local pentru Situații de Urgență și am 

dispus aceste măsuri. (…) Am făcut și o rectificare, pentru că omisesem să trecem 

benzinăriile, care rămân cu program local”, a comentat Piedone la Digi24. 

Edilul a mai adăugat că el respectă ierarhia comitetelor pentru situații de urgență și 

că, atunci când va primi o dispoziție de la un comitet superior, o va respecta. 

Totodată, Cristian Piedone a admis că în cazul în care prefectul va ataca în instanța 

decizia sa, acesta nu va mai produce efecte. 

„Da, dacă mâine atacă, e adevărat…se suspendă. Și ce o să atace? O să spună că 

gradul de infectare nu există? (…) Eu sigur nu-mi revoc decizia. Eu mi-am asumat, 

aceste măsuri, trebuia să și le asume și prefectul”, a comentat Piedone, sugerând că 

oricum o decizia de impunere a măsurilor restrictive sau chiar de carantinare a 

Bucureștilui va veni oricum. 

Conform comunicatului transmis de Primăria Sectorului 5, decizia privind 

impunerea unor măsuri restrictive prevede:  

  reducerea programului agenților economici de pe raza sectorului, după cum 

urmează: 

– LUNI – VINERI – mall-urile, hypermarketurile, supermarketurile, 

terasele, service-urile auto, spălătoriile etc. vor fi deschise între orele 07.00 – 

19.00 

– SÂMBĂTĂ – DUMINICĂ – mall-urile, hypermarketurile, 

supermarketurile, terasele, service-urile auto, spălătoriile etc. vor fi deschise 

între orele 07.00 – 15.00. 
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Programul farmaciilor nu va fi afectat. Acestea vor funcționa după programul 

normal, iar farmaciile non-stop vor avea în continuare program 24 din 24. De 

asemenea, și benzinăriile vor funcționa după programul normal. 

 Programul piețelor agroalimentare de pe raza Sectorului 5 se va modifica 

după cum urmează: 

– LUNI – VINERI – 07.00 – 17.00 

– SÂMBĂTĂ – DUMINICĂ – 07.00 – 15.00 

Locurile de joacă vor rămâne deschise zilnic până la ora 19.00. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Prețul petrolului se PRĂBUȘEȘTE pe măsură ce Europa reintră în 

lockdown 

Preţurile petrolului au scăzut marţi cu peste 6%, din cauza îngrijorărilor provocate 

de noilor măsuri de combatere a pandemiei de Covid-19 şi de ritmul lent al 

vaccinărilor din Europa, transmite Reuters. 

Cotaţia petrolului Brent a coborât cu 5,7%, la 60,94 dolari pe baril, iar în timpul 

tranzacţiilor a atins un minim de 60,50 dolari pe baril, informează News.ro. 

Preţul petrolului West Texas Intermediate a scăzut cu 5,8%, la 57,94 dolari pe 

baril, după un minim de 57,32 dolari pe baril. 

Ambii indici au fost tranzacţionaţi aproape de cel mai redus nivel atins după 9 

februarie. 

”Drumul către redresarea cererii de petrol pare să fie plin de obstacole, în timp ce 

lumea continuă să se lupte cu pandemia de Covid-19”, a declarat Bjornar 

Tonhaugen, director pentru pieţe ale petrolului la firma Rystad Energy. 

Extinderea restricţiilor din Europa sunt determinate de riscul producerii unui al 

treilea val al pandemiei de Covid-19m provocat de o nouă variantă a 

coronavirusului. 
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Germania, cel mai mare consiumator de petrol din Europa, a anunţat că extinde 

restricţiile până pe 18 aprilie. 

Aproape o treime din Franţa a intrat în carantină sâmbătă, după creşterea 

numărului de cazuri de mCovid-19 în Paris şi părţi din nordul Franţei. 

Aprecierea dolarului are la rândul ei un efect negativ asupra preţurilor petrolului. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Comisia Europeană a introdus principiile reciprocității și proporționalității 

pentru autorizarea exporturilor de vaccin anti-COVID-19 / Ce presupun noile 

criterii 

Comisia Europeană a introdus, miercuri, principiile reciprocității și 

proporționalității ca noi criterii care trebuie luate în considerare pentru autorizarea 

exporturilor în cadrul mecanismului de transparență și autorizare pentru exporturile 

de vaccin COVID-19, anunță un comunicat de presă al CE. 

Potrivit Comisiei Europene, mecanismul de control al exporturilor a „îmbunătățit 

semnificativ” transparența acestora. 

„Cu toate acestea, obiectivul de a asigura accesul în timp util la vaccinurile 

COVID-19 pentru cetățenii UE nu este încă îndeplinit”, apreciază sursa citată. 

Președintele Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, a declarat UE este „casa 

producătorilor de vaccinuri” care nu doar livrează cetățenilor UE, ci exportă pe tot 

globul și că „drumurile” ar trebui să circule în ambele sensuri. 

„În timp ce statele noastre membre se confruntă cu al treilea val de pandemie și nu 

toate companiile își îndeplinesc contractul, UE este singurul producător major al 

OCDE care continuă să exporte vaccinuri la scară largă către zeci de țări. Dar 

drumurile deschise ar trebui să circule în ambele sensuri. Acesta este motivul 

pentru care Comisia Europeană va introduce principiile reciprocității și 

proporționalității în mecanismul de autorizare existent al UE. UE are un portofoliu 

excelent de vaccinuri diferite și am asigurat doze mai mult decât suficiente pentru 

întreaga populație. Dar trebuie să asigurăm livrarea în timp util și suficientă a 

vaccinului către cetățenii UE”, a declarat von der Leyen. 
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Vicepreședintele CE, Valdis Dombrovskis, a declarat că, până acum, mecanismul 

de control a fost folosit „într-un mod echilibrat”. 

„Am autorizat exporturile pe baza faptului că nu au amenințat angajamentele 

asumate de companiile farmaceutice în temeiul contractelor lor de achiziție în 

avans. Din 381 de cereri, 380 au fost aprobate. O singură cerere de autorizație de 

export nu a fost acceptată, deoarece ar fi compromis angajamentele AstraZeneca”, 

a spus Valdis Dombrovskis, reamintind că AstraZeneca a livrat doar „o mică parte” 

din angajamentele convenite. 

Dombrovskis a explicat că reciprocitatea presupune ca atunci când țara de 

destinație, care are o capacitate mare de producție, își restricționează 

propriile exporturi de vaccinuri sau substanțe, UE analizează dacă 

exporturile către acea țară sunt justificate. 

În ceea ce privește proporționalitatea, statele membre și Comisia vor lua în 

considerare condițiile care prevalează în țara de destinație, în special situația 

epidemiologică, rata de vaccinare și disponibilitatea existentă a vaccinurilor 

COVID-19. 

„Obiectivul principal al acestei ajustări este de a avea mai multă transparență în 

ceea ce privește exporturile și de a obține o imagine completă a ceea ce se întâmplă 

în afara UE, astfel încât să se evite o posibilă încălcare a regulilor”, a mai spus 

Valdis Dombrovskis. 

Ursula von der Leyen a avertizat, în urmă cu o săptămână, că Uniunea Europeană 

va impune restricții în privința exporturilor de vaccin, dacă nu va exista 

„reciprocitate” din partea unor țări, precum Regatul Unit. 

Șefa Comisiei Europene a făcut declarațiile în timpul unui conferințe de presă. Ea a 

amenințat cu blocarea exporturilor spre țările cu rate de vaccinare mai mari decât 

Europa care nu au un comportament loial pe piață, un atac voalat la Regatul Unit. 

Proporțional, UE ar putea restricționa exporturile și către țări precum Israel și 

Chile. 

 

https://www.g4media.ro/ursula-von-der-leyen-ameninta-ca-ue-va-impune-restrictii-in-privinta-exporturilor-de-vaccin-daca-nu-va-exista-reciprocitate-din-partea-unor-tari-precum-regatului-unit.html
https://www.g4media.ro/ursula-von-der-leyen-ameninta-ca-ue-va-impune-restrictii-in-privinta-exporturilor-de-vaccin-daca-nu-va-exista-reciprocitate-din-partea-unor-tari-precum-regatului-unit.html
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„Vrem să vedem reciprocitate și proporționalitate în exporturi, suntem pregătiți să 

folosim orice instrument pentru a vedea acest rezultat. Ne vom asigura că Europa 

își va primi partea echitabilă”, a spus von der Leyen. Șefa Comisiei a adăugat că va 

discuta propunerea cu șefii de stat și guvern din UE. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Comisia Europeană a cerut procedură de urgență pentru a fi aprobată 

adeverința electronică verde/ Comisarul Hahn: Cum le vom explica 

cetățenilor europeni că nu reușim să ne mișcăm rapid în chestiuni 

importante? 

Comisia Europeană a cerut Parlamentului European inițierea procedurii de urgență 

pentru aprobarea adeverinței electronice verzi (așa-numitul certificat de vaccinare), 

comisarul Johannes Hahn susținând că Regulamentul de aplicare trebuie să fie gata 

în luna iunie, pentru a fi siguri că libera circulație a cetățenilor europeni poate avea 

loc în condiții de siguranță sanitară. 

„Este un element important, pentru ca treptat să ne întoarcem la normalitate. Este 

ceea ce așteaptă cetățenii și întreprinderile, în egală măsură”, a declarat Johannes 

Hahn, comisar european pentru buget și administrație, în plenul Parlamentului 

European. 

Johannes Hahn le-a răspuns și unor europarlamentari care s-au declarat îngrijorați 

în legătură cu utilizarea procedurii de urgență. 

„Înțeleg că, formal, nu va fi un vot pe raportul Comisiei prin această procedură, dar 

Parlamentul va putea să verifice propunerea (…) la o lună de la aprobarea acesteia 

de către Comisie. Parlamentul este vocea cetățenilor și va avea un cuvând clar de 

spus în ceea ce privește modul în care va arăta certificatul de călătorie”, a spus 

Hahn. 

Comisarul european a precizat că sunt „vremuri excepționale”. 

„Cum le vom explica cetățenilor că nu reușim să ne mișcăm rapid în chestiuni 

importante? Care va fi mesajul astfel? (…) Fiecare zi contează”, a afirmat 

comisarul. 
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Johannes Hahn a dat asigurări că, în timpul negocierilor interinstituționale, 

Comisia va fi „un negociator imparțial” și că va susține statele membre în 

dezvoltarea infrastructurii necesare pentru introducerea unui certificat verde 

digital. 

Europarlamentarii urmează să decidă joi dacă va fi inițiată procedura de urgență 

pentru propunerea referitoare la adeverința electronică verde. 

Regulamentul de procedură al Parlamentului European prevede că o procedură în 

regim de urgență se poate desfășura și în absența unui raport sau, în mod 

excepțional, pe baza unui simplu raport oral al comisiei competente. 

Comisia Europeană propune crearea unei adeverințe electronice verzi pentru a 

facilita libera circulație, în condiții de siguranță, în interiorul UE în timpul 

pandemiei de COVID-19, potrivit unui comunicat al Executivului comunitar. 

Adeverința electronică verde va constitui dovada că deținătorul a fost vaccinat 

împotriva COVID-19, a primit un rezultat negativ la testul de depistare a infecției 

cu virusul SARS-CoV-2 sau s-a vindecat de COVID-19. Adeverințele vor fi 

disponibile gratuit, în format digital sau pe suport de hârtie, și vor include un cod 

QR care să le garanteze securitatea și autenticitatea. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Parlamentul European va dezbate și vota joi noile reguli privind produsele 

cu dublă utilizare / Ce sunt acestea și de ce trebuie reglementate? 

UE elaborează noi reguli pentru exportul așa-numitelor produse cu dublă utilizare, 

pentru a evita folosirea lor abuzivă sau încălcarea drepturilor omului, informează 

Parlamentul European. 

Ce sunt produsele cu dublă utilizare? 

Produsele cu dublă întrebuințare sunt concepute pentru utilizare în domeniul civil, 

dar căzute în mâini nepotrivite pot fi folosite pentru atacuri teroriste sau pentru 

încălcarea drepturilor omului. Sunt vizate numeroase categorii, de la drone la 

substanțe chimice. 

https://www.europarl.europa.eu/doceo/document/RULES-9-2021-01-18-RULE-163_RO.html
https://www.europarl.europa.eu/doceo/document/RULES-9-2021-01-18-RULE-163_RO.html
https://ec.europa.eu/info/files/proposal-regulation-interoperable-certificates-vaccination-testing-and-recovery-digital-green-certificate_ro
https://www.g4media.ro/breaking-document-draftul-comisiei-europene-pentru-adeverinta-electronica-verde-dovada-care-va-facilita-libera-circulatie-in-interiorul-ue-beneficiari-persoanele-vaccinate-cele-care-au-test-negati.html
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Deși aceste produse pot îmbunătăți viața oamenilor, ele pot fi utilizate în mod 

abuziv. Regimurile autoritare se pot folosi de ele pentru controlul și subordonarea 

populației, iar grupurile teroriste le-ar putea folosi pentru a plănui atentate. 

De ce e nevoie de noi reguli? 

Pentru a evita convertirea bunurilor cu dublă utilizare în moduri care încalcă 

drepturile omului, UE dorește reguli stricte în privința exporturilor care să 

împiedice vânzarea acestora către persoane sau organizații care doresc să le 

folosească în mod abuziv. 

În prezent, UE lucrează la actualizarea regulilor existente, astfel încât să țină cont 

de progresele tehnologice actuale, inclusiv dezvoltarea sistemelor de supraveghere 

digitală. Noile reguli vor permite o mai bună protejare a drepturilor omului. 

Care sunt pașii următori? 

Consiliul și Parlamentul au ajuns la un acord provizoriu asupra noilor reguli, însă 

ambele foruri trebuie să le aprobe oficial înainte de intrarea lor în vigoare. 

Eurodeputații vor dezbate și vor vota noile reguli joi, 25 martie. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 


